

REPUBLIQUE DU CAMEROUN

Paix –Travail –Patrie

MINISTERE DE LA
DECENTRALISATION ET DU
DEVELOPPEMENT LOCAL

REGION DU CENTRE

DEPARTEMENT DU NYONG ET KELLE

COMMUNE DE MAKAK

SECRETARIAT GENERAL



REPUBLIC OF CAMEROON

Peace – Work – Fatherland

MINISTRY OF DECENTRALIZATION AND LOCAL
DEVELOPMENT

CENTER REGION

NYONG AND KELLE DIVISION

MAKAK COUNCIL

GENERAL SECRETARIAT

Maître d'Ouvrage : Maire de la Commune DE MAKAK

Autorité Contractante : Maire de la Commune DE MAKAK

**Commission de Passation des Marchés : Commission Interne de
Passation des Marchés Publics Placée Auprès de la Commune de MAKAK.**

AVIS D'APPEL D'OFFRES NATIONAL OUVERT
N° 005/AONO/R-CE/D-NK/C- MAKAK/SG/STADL/2025 DU 07 MAI 2025
POUR LES TRAVAUX D'ELECTRIFICATION RURALE PAR EXTENSION D'UN RESEAU HTA
AERIEN MONOPHASE DANS LE VILLAGE DE KAYA II, COMMUNE DE MAKAK, DEPARTEMENT
DU NYONG ET KELLE, REGION DU CENTRE EN PROCEDURE D'URGENCE

Financement : Budget d'Investissement Public (BIP) MINDDEVEL, EXERCICE 2025

Le Maire de la Commune DE MAKAK, Autorité Contractante, lance un Avis d'Appel d'Offres National Ouvert pour l'exécution des travaux d'électrification rurale par extension d'un réseau HTA aérien monophasé dans le village KAYA II, Commune de Makak, Département du Nyong et Kellé, Région du Centre en procédure d'urgence.

1- Objet de l'Appel d'Offres National Ouvert :

Le présent Appel d'Offres a pour objet les travaux d'électrification rurale par extension d'un réseau HTA aérien monophasé dans le village KAYA II, Commune de Makak, Département du Nyong et Kellé, Région du Centre en procédure d'urgence.

2- Consistance des travaux

Les travaux à réaliser au titre du présent DAO comprennent :

Nature de la prestation	Localités	Tâches
Extension d'un réseau HT aérien monophasé	Kaya II	- Construction d'un réseau monophasé moyenne tension ; - Construction d'un réseau mixte MT/BT - Poste de transformation H61 ; - Construction d'un réseau BT monophasé 4*25mm²

		- Prestations diverses ; - Branchement ménage.
--	--	---

3- Délai d'exécution

Le délai maximum d'exécution prévu par le Maître d'Ouvrage pour la réalisation des prestations est de **trois (03) mois**, incluant toutes les contraintes éventuelles liées à l'enclavement, aux contraintes particulières du site, aux conditions climatiques et aux moyens d'accès sur place. Le délai court à compter de la date de notification de l'Ordre de Service de commencer les travaux.

Il revient au Cocontractant de proposer dans son offre un calendrier d'exécution entrant dans le délai sus-indiqué.

4- Allotissement

Les travaux objets du présent Appel d'Offres sont en lots unique.

5- Coût prévisionnel

Le coût prévisionnel des opérations à l'issue des études préalables est de :

Nature de la prestation	Localités	Coût prévisionnel FCFA
Extension d'un réseau HT aérien monophasé	Kaya II	50 000 000

6- Participation et origine

La participation au présent Appel d'Offres est ouverte aux entreprises de droit Camerounais ayant des compétences dans le domaine et possédant une bonne expérience dans la réalisation des travaux d'électricité et justifiant des capacités techniques et financières pour la bonne réalisation des travaux.

7- Financement

Les travaux objet du présent Avis d'Appel d'Offres National Ouvert, sont financés par le **Budget d'Investissement Public (BIP), (MINDDEVEL) EXERCICE 2025.**

8- Cauton de soumission

Chaque soumissionnaire devra joindre à ses pièces administratives, une caution de soumission délivré par un établissement bancaire de premier ordre agréé par le Ministère en charge des Finances, dont le montant est :

Nature de la prestation	Localités	Cauton de soumission FCFA
Extension d'un réseau HT aérien monophasé	Kaya II	1 000 000

Et valable pendant cent vingt (120) jours au-delà de la date originale de validité des offres.

Sous peine de rejet, le cautionnement de soumission devra être impérativement produit en original datant d'au plus trois (03) mois.

Le cautionnement de soumission sera libéré quinze (15) jours après la publication des résultats et au plus tard trente (30) jours après le délai de validité des offres pour les soumissionnaires n'ayant pas été retenus. Pour le soumissionnaire attributaire du marché, le cautionnement de soumission sera libéré après constitution du cautionnement définitif.

9- Consultation du Dossier d'Appel d'Offres National Ouvert

Le Dossier d'Appel d'Offres National Ouvert peut être consulté aux heures ouvrables auprès de la Mairie de la Commune DE MAKAK dès publication du présent d'Avis d'Appel d'Offres National Ouvert.

10- Acquisition du Dossier d'appel d'offres national ouvert

Le Dossier d'Appel d'Offres National Ouvert peut être obtenu aux heures ouvrables à partir de 07h30 à 15h30 min à la Mairie de la Commune de MAKAK au (**Service des Marchés**) dès publication du présent Avis, contre présentation d'une quittance de versement de **50 000 F (cinquante mille francs) CFA à la Recette Municipale de Makak.** Non remboursables. Ladite quittance devra préciser le numéro de l'appel d'offres lors du retrait du dossier, les soumissionnaires doivent présenter l'original de la quittance en se faisant enregistrer.

11- Remise des offres

Chaque offre rédigée en français ou en anglais et en **sept (07) exemplaires**, dont un **(01) original** et six **(06) copies** marqués comme tels, devra parvenir à la Mairie de la Commune de MAKAK **au plus tard le 30 Mai 2025 à 12 heures précises** contre décharge et devront porter la mention :

**«AVIS D'APPEL D'OFFRES NATIONAL OUVERT
N° 005/AONO/R-CE/D-NK/C-MAKAK/SG/STADL/2025 DU 07 MAI 2025
POUR LES TRAVAUX D'ELECTRIFICATION RURALE PAR EXTENSION D'UN RESEAU HTA AERIEN MONOPHASE
DANS LE VILLAGE DE KAYA II, COMMUNE DE MAKAK, DEPARTEMENT DU NYONG ET KELLE, REGION DU
CENTRE EN PROCEDURE D'URGENCE»**

« A N'OUVRIR QU'EN SEANCE DE DEPOUILLEMENT »

12 Recevabilité des offres

Sous peine de rejet, les pièces administratives exigées doivent être produites en originaux ou en copies certifiées conformes par les services émetteurs, selon le cas, suivant les indications du RPAO. Elles devront être datées d'au plus trois (03) mois à l'ouverture des plis ou établies postérieurement à la date de publication de l'Avis d'Appel d'Offres National Ouvert.

La soumission dûment timbrée et signée, selon le modèle contenu dans le Dossier d'Appel d'Offres National Ouvert, fera ressortir les coûts en francs CFA hors taxes et toutes taxes comprises. Toute offre non conforme aux prescriptions du présent avis et du Dossier d'Appel d'Offres sera déclarée irrecevable.

13 Ouverture des plis

L'ouverture des plis se fera en un temps **le 30 Mai à 13 heures précises** par la Commission Interne de Passation des Marchés (CIPM) siégeant dans sa salle de réunions de la Mairie en présence des Soumissionnaires ou un de leurs représentants dûment mandatés ayant une parfaite connaissance des dossiers dont il a la charge.

14 Critères d'évaluation

Principaux critères éliminatoires

a) Dossier administratif incomplet pour :

- Absence de l'original de la caution de soumission à l'ouverture des offres ;
- Absence ou non-conformité 48 heures après l'ouverture, d'au moins une des pièces du dossier administratif à l'exception de la caution de soumission ;

b) Offre technique incomplète pour absence de l'un des éléments ci-après :

- Un Conducteur des travaux n'ayant pas la qualification exigée dans le dossier d'Appel d'Offres ;
- Une note d'organisation et méthodologie cohérente avec consistance des travaux ;
- Non justification de la possession en propre ou location du matériel minimum suivant :
 - Un véhicule pick-up ;
- Absence d'une capacité de financement (Ligne de crédit disponible) délivrée par une banque agréée par le Ministre en charge des Finances d'au moins quinze (15) millions;
- Utilisation d'un agent public sans justificatif de sa libération de la fonction publique ;
- N'avoir pas satisfait à vingt-un (21) critères sur l'ensemble des vingt-sept (27) critères existants.

c) Offre financière incomplète pour absence de l'une des pièces ci-après :

- Une soumission timbrée, datée et signée;
- Le bordereau des prix suivant le modèle avec indication des prix hors TVA en chiffres et en lettres paraphé à toutes les pages et signé à la dernière page;
- Le devis Quantitatif et Estimatif daté, signé et cacheté;
- Les sous – détail des prix quantifiés paraphés à toutes les pages.

d) Absence dans l'offre financière d'un prix unitaire quantifié ;

e) Fausse déclaration, pièce falsifiée ou non authentique.

6.2.2- Principaux critères essentiels de qualification technique des soumissionnaires

- i) Attestation de visite des lieux (03 pts) ;
- ii) Personnel d'encadrement (10 pts)
- iii) La disponibilité du matériel et des équipements essentiels (04 pts)
- iv) Les références de l'entreprise et capacité financière (04 pts);
- v) La méthodologie d'exécution (06 pts) ;

Chaque offre pour être déclarée conforme techniquement doit avoir satisfait à tous les critères éliminatoires et obtenu au **moins 21 sur 27 des critères essentiels** énumérés ci-dessous évalué conformément à la Grille de notation des offres techniques.

15 Attribution du Marché

Le Maire de la Commune de Makak attribuera le marché au soumissionnaire dont l'offre aura été évaluée la moins disante et remplissant les capacités financières, techniques et administratives requises résultant des caractères dits essentiels ou ceux dits éliminatoires, jugée conforme au Dossier d'Appel d'Offres.

16 Durée de validité des offres

Les soumissionnaires restent engagés par leurs offres pendant un délai de 90 (Quatre-vingt-dix) jours à partir de la date limite fixée pour la remise des offres.

17 Renseignements complémentaires

Les renseignements complémentaires peuvent être obtenus à la Mairie de Makak. Au numero : 697 58 80 04/699 80 69 35

NB : Pour les mauvaises pratiques et dysfonctionnements observés dans le processus de passation et d'exécution des marchés publics, bien vouloir appeler gratuitement au numéro vert : 1517 (CONAC).

Fait à MAKAK, le 06 mai 2015
LE MAIRE DE LA COMMUNE DE MAKAK
(Autorité Contractante) **AMPLIATIONS**

AMPLIATIONS

- ARMP - CENTRE (Pour publication au JDM) ;
- DD-MINMAP/NK (Pour information) ;
- DD-MINEPAT/NK (Pour information) ;
- Président CIPM/CBM ;
- Affichage/Archives.



REPUBLIQUE DU CAMEROUN

Paix –Travail –Patrie

MINISTRE DE LA
DECENTRALISATION ET DU
DEVELOPPEMENT LOCAL

REGION DU CENTRE

DEPARTEMENT DU NYONG ET KELLE

COMMUNE DE MAKAK

SECRETARIAT GENERAL



REPUBLIC OF CAMEROON

Peace – Work – Fatherland

MINISTRY OF DECENTRALIZATION AND LOCAL
DEVELOPMENT

CENTER REGION

NYONG AND KELLE DIVISION

MAKAK COUNCIL

GENERAL SECRETARIAT

Maître d'Ouvrage : Maire de la Commune DE MAKAK

Autorité Contractante : Maire de la Commune DE MAKAK

Commission de Passation des Marchés : Commission Interne de
Passation des Marchés Publics Placée Auprès de la Commune de MAKAK.

Invitation To Tender Notice

N° 005/ONIT/C-RE/NK-D/ MAKAK-C/GS/TS�D FROM MAY 07, 2025

FOR WORKS BY EXTENSION OF A SINGL- PHASE AERIAL OVERHEAD MV NETWORK IN THE VILLAGE
OF KAYA II, MUNICIPALITY OF MAKAK, DEPARTMENT OF NYONG AND KELLE, CENTER REGION IN
EMERGENCY PROCEDURE.

FINANCING: Public Investment Budget (PIB) MINDDEVEL - EXERCISE 2025

The Mayor of the Municipality of MAKAK, Contracting Authority, launches a National Open Invitation to Tender Notice for the realization of for works by extension of a singl- phase aerial overhead MV network in the village of Kaya II, Commune of Makak, Department of Nyong and Kellé, Center Region in emergency procedure

1 Object of the call for tenders:

The object of this call for Tenders is for works by extension of a singl- phase aerial overhead MV network in the village of Kaya II, Commune of Makak Department of Nyong and Kellé, Center Region in emergency procedure.

2 Content of lots

The works to be carried out under this DAO includes:

Nature of the service	Localities	Tasks
for works by extension of a singl- phase aerial overhead MV network	Kaya II	- Construction of a LV network ; - H61 transformer station ; - Various services ; - Household connection.

1 Execution deadline

The provisional execution time is **three (03) months**, including all possible constraints related to the isolation, the specific constraints of the site, the climatic conditions and the means of access on site. The period runs from the date of notification of the service order to start the work.

It is up to the other party to propose in its offer an execution schedule falling within the above-mentioned period.

2 Allotment

The works covered by this Call for Tenders are in single lots.

3 Estimated cost

The projected cost of operations following pre-studies is :

Nature of the service	Localities	Estimated cost FCFA
for works by extension of a singl- phase aerial overhead MV network PMH	Kaya II	50 000 000

6 Participation and origin:

Participation in this Call for Tenders is open to companies governed by Cameroonian law having skills in the field and having good experience in carrying out electrical work and demonstrating technical and financial capacities for the proper completion of the works.

7 Financing:

The present invitation to tender is financed by the *Public Investment budget (PIB) – (MINDDEVEL) EXERCISE 2025*.

8 Bid bond

Each tenderer must attach to his administrative documents, a tender bond issued by a first-rate banking establishment approved by the Ministry in charge of Finance. The amount of which is set at :

Nature of the service	Localities	FCFA bid deposit
for works by extension of a singl- phase aerial overhead MV network PMH	Kaya II	1 000 000

And valid for one hundred and twenty (120) days beyond the original date of validity of the offers.

Under penalty, the bid bond must imperatively be produced in the original dated at most three (03) months.

The bid bond will be released fifteen (15) days after the publication of the results and no later than thirty (30) days after the bid validity period for bidders who have not been selected. For the successful tenderer of the contract, the bid bond will be released after constitution of the final bond.

9 Consultation of tenders file:

The National Open Call for Bids file can be consulted during working hours at the Town Hall of the **Municipality of Makak** upon publication of this Notice of National Open Call for Bids.

10 Acquisition of tenders file:

The National Open Bidding document can be obtained during working hours from 7:30 a.m. to 3:30 p.m. at the Town Hall of the Municipality of Makak at the **(Markets Departement)** upon publication of this Notice, against presentation of a receipt of payment of **50,000 (fifty thousand francs) CFA to the Municipal Treasury of Makak. , Non refundable.** This amount represents the cost of acquiring the file. Said receipt must specify the number of the call for Tenders. When withdrawing from the file, tenderers must present the original of the receipt by registered.

11 Submission of offers

Each offer written in French or English and in seven (07) copie, including one (01) original and six (06) copies marked as such, must reach the Town Hall of the Municipality of Makak no **later than 30 Mai, 2025 at 12 a.m. o'clock exactly** against discharge and must bear the mention:

«Invitation To Tenders Notice
N° 005/ONIT/C-RE/NK-D/MAKAK-C/GS/TSLD FROM MAY 07, 2025
FOR WORKS BY EXTENSION OF A SINGL- PHASE AERIAL OVERHEAD MV NETWORK IN THE VILLAGE OF KAYA II, MUNICIPALITY OF MAKAK, DEPARTMENT OF NYONG AND KELLE, CENTER REGION IN EMERGENCY PROCEDURE.

12 Admissibility of offers

Under pain of rejection, the administrative documents required, must be produced in originals or true copies certified by the issuing service or an administrative authority (Senior Divisional Officer, Divisional Officer...) in accordance with the Special Conditions of the invitation to tender.

They must not be older than three preceding the original date of submission of bids (3) months or must not have been established after the signing of the tender notice.

Any incomplete offer in accordance with the prescriptions of this notice and tender file shall be declared inadmissible. Especially the absence of a bid bond issued by a first-rate bank approved by the Ministry in charge of Finance.

This contract shall be published in the public contract journal.

13 Opening of bids

The opening of the bids will be done at a time on 30 Mai, 2025 at 13 p.m. sharp by the Internal Procurement Commission sitting in its meeting room at the Town Hall in the presence of the bidders or one of their duly authorized representatives having a perfect knowledge of the files for which he is responsible.

14 Evaluation criteria

14.1 Main eliminatory criteria

a) Incomplete administrative file for:

- Absence of the original of the bid bond at the opening of the offers;
- Absence or non-compliance 48 hours after opening, of at least one of the documents in the administrative file with the exception of the submission bond;

b) Incomplete technical offer due to absence of one of the following elements :

- A Works Manager who does not have the qualification required in the Invitation to Tender file;
- A note of organization and methodology consistent with the consistency of the work;
- No justification for owning the following minimum equipment:
 - A pick-up vehicle,
- Absence of financing capacity (Available credit line) issued by a first-rate bank approved by the Minister in charge of Finance of at least fifteen (15) million;
- Use of a public official without proof of their release from public service;
- Have not satisfied twenty-one (21) criteria out of all the twenty-seven (27) existing criteria.

c) Incomplete financial offer due to absence of one of the following documents:

- A stamped, dated and signed submission;
- The price schedule following the model with indication of prices excluding VAT in figures and letters initialed on all pages and signed on the last page;
- The Quantitative and Estimated quote dated, signed and sealed;
- The sub-details of the quantified prices initialed on all pages.

d) Absence in the financial offer of a quantified unit price;

e) False declaration, falsified or non-authentic document.

13.2 Essential qualification criteria

The essential criteria will be evaluated in a binary manner (satisfaction or not). The essential criteria relating to the qualification of candidates relate to:

- i) Certificate and site visit report (03 criteria);
- ii) Management staff (10 criteria)
- iii) Availability of essential materials and equipment (04 criteria)
- iv) Company references (04 criteria);
- v) The execution methodology (06 criteria);

To be declared technically compliant, each offer must have satisfied all the eliminatory criteria and obtained at least **21 out of 27 of the essential criteria** listed below, evaluated in accordance with the Technical Offer Rating Grid.

15 Award contract

The Mayor of the Municipality of Bot-Makak will award the Contract to the bidder whose offer has been evaluated as the lowest and who fulfills the required financial, technical and administrative capacities resulting from the so-called essential characteristics or those said eliminatory deemed to comply with the File. Tender.

16 Validity of offers

Tenderers remain committed by their offer for a period of 90 days from the date set for the submission of tenders.

17 Additional information

Additional information can be obtained from the Town Hall of Makak. Number: 697 57 80 7/699806935

NB: For bad practices and dysfunctions observed in the process of awarding and execution of public contracts, please call the toll free number: 1517 (CONAC).

MAKAK, the 06 Mai 2024
THE MAYOR OF MAKAK COUNCIL
(Contracting Authority)

Enlargements:

- ARMP for publication and archiving ;
- DD / MINMAP / NK (for information) ;
- Chairman ITB / CBM (for information) ;
- DD / MINEPAT / NK (for information) ;
- Archiving/Chrono.

